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P R O T O K Ó Ł  Nr 37/09 
ze wspólnego posiedzenia Komisji: Rewizyjnej, Rolniczo-Gospodarczej,  

Społecznej Rady Gminy  w dniu 17 sierpnia 2009 roku 
 
Posiedzenie trwało od godz.  900 do 1230  w sali Urzędu Gminy Suwałki. 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie: Komisji Rewizyjnej, Komisji Rolniczo-
Gospodarczej, Komisji Społecznej, Pan Tadeusz Chołko – Wójt Gminy, Pani Danuta Bućko – 
Skarbnik Gminy (listy obecności w załączeniu do protokołu). 
 
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń komisji. 
3. Omówienie wykonania budżetu gminy za pierwsze półrocze 2009 r. 
4. Podanie Pani Aliny C. w sprawie rozłożenia na raty opłaty planistycznej. 
5. Podanie Pana Andrzeja W. w sprawie sprzedaży pasa drogowego pomiędzy działkami 

27/2 i 261/1 w miejscowości Wiatrołuża Pierwsza. 
6. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Ad. 1 
Otwarcie posiedzenia. 
 
Wspólne posiedzenie komisji otworzył Przewodniczący Rady Gminy – Maciej Suchocki. 
Powitał zebranych radnych i zaproszonych gości. Na prowadzącego obrady wybrano Radnego 
Feliksa Złotnika – Przewodniczącego Komisji Rolniczo-Gospodarczej Rady Gminy.             
W posiedzeniu uczestniczy 100 % ustawowego składu Komisji Rewizyjnej, Rolniczo–
Gospodarczej i Społecznej, podejmowane opinie i wnioski są prawomocne.                                                                                                                                                            
 
Ad. 2 
Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń komisji. 
 
Do protokołu Nr 37/09 z posiedzenia Komisji Rewizyjnej z dnia 14 lipca 2009 r. nie 
wniesiono uwag, wobec czego protokół został przyjęty przez Komisję. 
Do protokołu Nr 38/09 z posiedzenia Komisji Rolniczo-Gospodarczej z dnia 13 lipca 2009 r. 
nie wniesiono uwag wobec czego protokół został przyjęty przez Komisję. 
Do protokołu Nr 36/09 z posiedzenia Komisji Społecznej z dnia 20 lipca 2009 r. nie 
wniesiono uwag wobec czego protokół został przyjęty przez Komisję. 
 
Ad. 3 
Omówienie wykonania budżetu gminy za pierwsze półrocze 2009 r. 
 
Danuta Bućko - Skarbnik Gminy przedstawiła informację o wykonaniu budżetu gminy za        
pierwsze półrocze 2009 r. Dochody planowane na 2009 r. wynosiły 20 914 075 zł. 
Zaplanowane dochody za pierwsze półrocze 2009 roku zostały wykonane w 42,66 %                       
i wynosiły 8 922 404,36 zł.  
Zaplanowane wydatki gminy za pierwsze półrocze 2009 roku zostały wykonane w 28,27 %       
i wynosiły 7 332 124,75 zł. 
Komisje nie wniosły uwag do przedłożonej informacji z wykonania budżetu gminy za                             
pierwsze półrocze 2009 r.  
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Ad. 4 
Podanie Pani Aliny C. w sprawie rozłożenia na raty opłaty planistycznej. 
 
Komisje po zapoznaniu się z podaniem Pani Aliny C. zam. Suwałki w sprawie rozłożenia na 
raty opłaty planistycznej w wysokości 10 200 zł wyraziły zgodę na rozłożenie na cztery 
równe raty płatne kwartalnie począwszy od miesiąca października 2009 r. 
 
Ad. 5 
Podanie Pana Andrzeja W. w sprawie sprzedaży części drogi pomiędzy działkami 27/2            
i 261/1 w miejscowości Wiatrołu ża Pierwsza. 
 
Komisje wyraziły  zgodę na sprzedaż w drodze bezprzetargowej części drogi we wsi 
Wiatrołuża Pierwsza oznaczonej nr 142, która jest zapisana jako droga tylko w ewidencji 
gruntów a w terenie nie stanowi drogi. 
 
Ad. 6 
Zamknięcie posiedzenia. 
 
Zamknięcia dokonał Feliks Złotnik  – Przewodniczący Komisji Rolniczo-Gospodarczej Rady 
Gminy, podziękował za udział w posiedzeniu. 
 
        Na tym protokół zakończono i podpisano. 
Protokołował 

Adam Nieszczerzewicz                                                              Przewodniczący                                         
Komisji Rewizyjnej 

                                                                                                     Marek Jeromin 

 
Przewodniczący  

Komisji Rolniczo-Gospodarczej 
 

Feliks Złotnik 

Przewodniczący                                                                 
Komisji Społecznej  

                                                      
Wiesława Malinowska 
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Suwałki, dnia 27 sierpnia 2009 r. 
 

 
 

S P R A W O Z D A N I E 
z działalności Komisji Rady Gminy Suwałki 

 
w dniu 17 sierpnia 2008 r. odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Rewizyjnej, Rolniczo-

Gospodarczej i Społecznej Rady Gminy. 
 
 
- Komisje zapoznały się z informacją o wykonaniu budżetu gminy za pierwwsze półrocze 

2009 r. Dochody planowane na 2009 r. wynosiły 20 914 075 zł. Zaplanowane dochody za                       
pierwsze półrocze 2009 roku zostały wykonane w 42,66 % i wynosiły 8 922 404,36 zł.  
Zaplanowane wydatki gminy za pierwsze półrocze 2009 roku zostały wykonane w 28,27 %                         
i wynosiły 7 332 124,75 zł. Komisje nie wniosły uwag do przedłożonej informacji                           
z wykonania budżetu gminy za pierwsze półrocze 2009 r.  

 
- Pozytywnie rozpatrzono podanie Pani Aliny C. w sprawie rozłożenia na cztery raty opłaty 

planistycznej w wysokości 10 200 zł płatne kwartalnie począwszy od października 2009 r. 
 
- Pozytywnie rozpatrzono podanie Pana Andrzeja W. w sprawie sprzedaży w drodze 

bezprzetargowej części  drogi pomiędzy działkami 27/2 i 261/1 w miejscowości Wiatrołuża 
Pierwsza ponieważ obok tych działek przebiega droga asfaltowa a droga ta jest zapisana 
tylko w ewidencji gruntów a w terenie nie stanowi drogi. 

 

Przewodniczący                                              
Komisji Rewizyjnej                                         
Marek Jeromin 

 
Przewodniczący  

Komisji Rolniczo-Gospodarczej 
Feliks Złotnik 
 

Przewodniczący                                                                 
Komisji Społecznej                                
Wiesława Malinowska 
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Suwałki, dnia 14 listopada 2008 r. 

 
S P R A W O Z D A N I E 

z działalności Komisji Rady Gminy Suwałki 
 

W dniu 7 listopada 2008 r. odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Rewizyjnej, 
Rolniczo-Gospodarczej i Społecznej Rady Gminy. 

 
- Komisje zapoznały się z podaniem Pana Protasiewicza w sprawie wydzierżawienia budynku 

po  byłej szkole  w miejscowości Biała Woda w celu utworzenia ośrodka edukacyjno-
rekracyjnego. W związku z tym, że obiekt ten został przekazany przez miasto do 
prowadzenia instytucji pożytku publicznego w tej chwili nie może być wydzierżawiony na 
usługi wskazane w podaniu. W związku z tym radni upoważnili Wójta do prowadzenia 
rozmów z Prezydentem Miasta i dopiero po wyniku tych rozmów rada gminy podejmie 
stosowną decyzję. 

 
- Wójt Gminy zapoznał Komisje z wnioskiem „Wodnik” Wodociągi  i Kanalizacje Marek 

Wnuk o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenie w wodę i zbiorowego zaopatrzenia 
ścieków na terenie gminy. Wnioskowane stawki przez Przedsiębiorstwo to: w wysokości 
2,12 zł/³ (netto) za wodę oraz 4,81 zł/m³ (netto) za ścieki po weryfikacji kosztów przez 
Wójta Gminy zostały ustalone na kwotę 2,01 zł/m³ (netto) za wodę i 4,81 zł/m³(netto) za 
ścieki. Komisje uznały, że należy obniżyć stawkę wody do wysokości 2,10 zł/m³ (brutto) tj.                 
1,96 zł/m³ (netto). Pan Marek Wnuk właściciel firmy Wodnik stwierdził, że przy takiej 
stawce wody i planowanych kosztach będzie brakowało około 12 000 zł. Radni stwierdzili, 
że należy obniżyć wydatki na konserwację bieżącą tj. m.in. na wymianę hydrantów. 
Hydranty wymieniać tylko te, które są uszkodzone i są niezbędne do użytkowania.              
Po ponownej weryfikacji kosztów i przeliczeniu dochodów do ustalenia stawki wody przez 
„Wodnik” Wodociągi i Kanalizacje Marek Wnuk zaakceptowano stawkę wody w wysokości 
1,96 zł/m³ (netto). 

 
- Komisje spotkały się z przedstawicielem Wigierskiego Stowarzyszenia Turystycznego, 

który zapoznał radnych z problemami nurtującymi przedstawicieli Stowarzyszenia, głównie 
dotyczy opłaty miejscowej. Cel jej pobierania jest bardzo zasadny ale formę pobierania 
należałoby zmienić. Propozycją Stowarzyszenia jest aby zamiast wypisywania druków 
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ścisłego zarachowania może wprowadzić formę pocztówek (biletów itp.). Druga sprawa jest 
to na co opłata miejscowa jest przeznaczana, na jakie cele. Stowarzyszenie również 
proponuje rozszerzenie miejscowości w których opłata ta powinna być pobierana.  

  Skarbnik Gminy wyjaśniła, że opłata miejscowa może być pobierana wyłącznie w formie   
druków ścisłego zarachowania a nie w żadnej innej. 

 
- Komisje zaakceptowały stawkę podatku leśnego zgodnie z przedstawioną propozycją Wójta 

Gminy. Natomiast stawkę podatku rolnego pozostawiono na poziomie z roku 2008 tj. 40 zł 
za 1 q. 

 
- Komisje zapoznały się z projektem uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu                      

i trybu umarzania, odraczania spłaty lub rozkładania na raty należności pieniężnych, do 
których nie stosuje się przepisów Ordynacji podatkowej, przypadających Gminie Suwałki 
lub jej jednostkom organizacyjnym oraz wskazania organów (podmiotów) do tego 
uprawnionych. 

- 2 - 
 
- Komisje zapoznały się  z projektem uchwały w sprawie określenia regulaminu 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych 
prowadzonych przez Gminę Suwałki. Zaproponowane zmiany w przedłożonym projekcie 
regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach 
oświatowych prowadzonych przez gminę Suwałki zostały przez Komisje przyjęte. 
Kierownik GZEAS powiedziała, że projekt ten koniecznie musi być uzgodniony                                
z przedstawicielami Związków Zawodowych. Spotkanie ze Związkami Zawodowymi 
odbędzie się w dniu 12 listopada 2008 r. Protokół uzgodnień z tego spotkania zostanie 
przedstawiony na sesji Rady Gminy. Jeżeli zostaną wniesione postulaty przez Związki 
Zawodowe to będą one przedstawione i podane pod głosowanie na sesji. 

 

Przewodniczący                                              
Komisji Rewizyjnej                                         
Marek Jeromin 

 
Przewodniczący  

Komisji Rolniczo-Gospodarczej 
Feliks Złotnik 
 

Przewodniczący                                                                 
Komisji Społecznej                                
Wiesława Malinowska 
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P R O T O K Ó Ł  Nr …./08 
ze wspólnego posiedzenia Komisji: Rewizyjnej, Rolniczo-Gospodarczej,  

Społecznej Rady Gminy  w dniu 6 października 2008 roku 
 
Posiedzenie trwało od godz.  900 do 1130  w sali Urzędu Gminy Suwałki. 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie: Komisji Rewizyjnej, Komisji Rolniczo-
Gospodarczej, Komisji Społecznej, Pan Tadeusz Chołko – Wójt Gminy, Pan Zbigniew 
Mackiewicz – Sekretarz Gminy, Pani Danuta Bućko – Skarbnik Gminy (listy obecności          
w załączeniu do protokołu). 
Posiedzenie prowadził Pan Maciej Suchocki – Przewodniczący Rady Gminy. 
Porządek posiedzenia: 

7. Otwarcie posiedzenia. 
8. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń komisji. 
9. Zapoznanie z porządkiem obrad przyszłej sesji Rady Gminy. 
10. Pismo Pana Sójkowskiego Leszka do Przewodniczącego Rady Gminy w sprawie 

retransmisji posiedzeń Rady Gminy. 
11. Omówienie miejscowego planu zagospodarowania części  wsi Płociczno-Tartak. 
12. Omówienie stawek podatków lokalnych na rok 2009. 
13. Zamknięcie posiedzenia. 

Ad. 1 
Otwarcie posiedzenia. 
Pan Maciej Suchocki – Przewodniczący Rady Gminy otworzył wspólne posiedzenie. Powitał 
zebranych radnych i zaproszonych gości. W posiedzeniu uczestniczy 100 % ustawowego 
składu Komisji Rewizyjnej, Rolniczo–Gospodarczej i Społecznej podejmowane opinie                   
i wnioski są prawomocne.                                                                                                                                                            
 
Ad. 2 
Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń komisji. 
Do protokołu Nr 25 z posiedzenia Komisji Rewizyjnej z dnia 24 września 2008 r. nie 
wniesiono uwag, wobec czego protokół został przyjęty przez Komisję. 
Do protokołu Nr 27 z posiedzenia Komisji Rolniczo-Gospodarczej z dnia 10 września 2008 r. 
nie wniesiono uwag wobec czego protokół został przyjęty przez Komisję. 
Do protokołu Nr 24 z posiedzenia Komisji Społecznej z dnia 11 września 2008 r. nie 
wniesiono uwag wobec czego protokół został przyjęty przez Komisję. 
 
Ad. 3 
Zapoznanie z porządkiem obrad przyszłej sesji Rady Gminy. 
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Pan Zbigniew Mackiewicz – Sekretarz Gminy zapoznał zebranych radnych z porządkiem 
obrad, planowanym na najbliższą sesję Rady Gminy w październiku 2008 r. Omówiono 
uchwałę w sprawie związku gmin w spółce utylizującej odpady. 
 
Ad. 4 
Pismo Pana Sójkowskiego Leszka do Przewodniczącego Rady Gminy w sprawie retransmisji 
posiedzeń Rady Gminy. 
Radni z poszczególnych komisji zapoznali się z pismem Pana Leszka Sójkowskiego                       
w sprawie transmisji lub retransmisji comiesięcznych posiedzeń Rady Gminy. 
Radni nie widzą możliwości realizacji powyższego wniosku w najbliższym okresie                           
z powodów technicznych. 
 

- 2 - 
Ad. 5 
Omówienie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi Płociczno-
Tartak. 
Do planu wniesiono uwagi przez: Piotra Czernialis, Adama i Grażynę Leśniewskich, Fabiana 
Grygienć, Leokadię Olszewską, Mirosława Tatarata – wycofał uwagę. Pozostałe uwagi 
zostały uwzględnione i naniesione na planie. 
Komisja opiniuje te zmiany pozytywnie. 
 
Ad. 6  
Omówienie stawek podatków lokalnych na rok 2009. 
Pani Danuta Bućko – Skarbnik Gminy zapoznała zebranych radnych z planowanymi 
stawkami podatku na rok 2009. 
Stawka za budynki mieszkalne proponowana przez radnego Adama Nieszczerzewicza - 
stawka 0,60 zł. Głosowało: - za 5 radnych (Maciej Suchocki, Jarosław Wudkiewicz, 
Wiesława Malinowska, Adam Nieszczerzewicz, Andrzej Safinowski).  
Za propozycją Wójta – 0,62 zł była większość głosów. Przyjęto stawkę 0,62 zł. 
Do gruntów pozostałych zaproponowano przez: radnego Dariusza Krejpcio stawkę 0,34 zł. 
Natomiast Wójt zaproponował stawkę 0,37 zł. Większością głosów przyjęto propozycje Pana 
Wójta. Przeciw był radny Dariusz Krejpcio i radny Adam Nieszczerzewicz. 
Pozostałe stawki zostały przegłosowane jednogłośnie zgodnie z propozycjami Wójta. 
Stawki podatku na samochody ciężarowe i autobusy zostały przyjęte zgodnie z propozycjami 
Wójta. 
Propozycje stawek podatku od nieruchomości , opłat lokalnch, od środków transportowych na 
2009 r. stanowią załącznik do protokołu.  
Po omówieniu stawek na podatki na 2009 rok zostały omówione zmiany do budżetu gminy na 
2008 rok.  
 
Ad. 7 
Zamknięcia dokonał Pan Maciej Suchocki – Przewodniczący Rady Gminy, podziękował za 
udział w posiedzeniu. 
 
        Na tym protokół zakończono i podpisano. 
Protokołował 

Adam Nieszczerzewicz                                                              Przewodniczący                                         
Komisji Rewizyjnej 

                                                                                                     Marek Jeromin 
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Przewodniczący  

Komisji Rolniczo-Gospodarczej 
 

Feliks Złotnik 

Przewodniczący                                                                 
Komisji Społecznej  

                                                      
Wiesława Malinowska 

 
P R O T O K Ó Ł  Nr …./08 

ze wspólnego posiedzenia Komisji: Rewizyjnej, Rolniczo-Gospodarczej,  
Społecznej Rady Gminy  w dniu 7 marca 2008 roku 

 
Posiedzenie trwało od godz.  900 do 1300  w sali Urzędu Gminy Suwałki. 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie: Komisji Rewizyjnej, Komisji Rolniczo-
Gospodarczej, Komisji Społecznej, Pan Tadeusz Chołko – Wójt Gminy, Pan Zbigniew 
Mackiewicz – Sekretarz Gminy, Pani Danuta Bućko – Skarbnik Gminy, Pan Dariusz 
Saweliew – Kierownik Ref. ds. PSG (listy obecności w załączeniu do protokołu). 
Posiedzenie prowadził Pan Maciej Suchocki – Przewodniczący Rady Gminy. 
 
Porządek posiedzenia: 

14. Otwarcie. 
15. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 
16. Omówienie projektu budżetu gminy na rok 2008. 
17. Omówienie przez Sekretarza Gminy porządku obrad XIII Sesji Rady Gminy. 
18. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Ad. 1 
Pan Maciej Suchocki – Przewodniczący Rady Gminy otworzył wspólne posiedzenie. Powitał 
zebranych radnych i zaproszonych gości. W posiedzeniu uczestniczy 100 % ustawowego 
składu Komisji Rewizyjnej, Rolniczo – Gospodarczej i Społecznej podejmowane opinie                   
i wnioski są prawomocne.                                                                                                                                                            
 
Ad. 2 
Do protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji Rolniczo-Gospodarczej Rady Gminy nie 
wniesiono uwag. Za przyjęciem protokołu głosowało 5 członków komisji, przeciwnych                   
i wstrzymujących się  nie było. W związku z powyższym protokół został przyjęty 
jednogłośnie. 
Do protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji Społecznej Rady Gminy nie wniesiono 
uwag. Za przyjęciem protokołu głosowało 5 członków komisji, przeciwnych                                   
i wstrzymujących się  nie było. W związku z powyższym protokół został przyjęty 
jednogłośnie. 
Do protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy nie wniesiono 
uwag. Za przyjęciem protokołu głosowało 5 członków komisji, przeciwnych                                   
i wstrzymujących się  nie było. W związku z powyższym protokół został przyjęty 
jednogłośnie. 
 
Ad. 3 
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Po powitaniu o omówienie projektu budżetu gminy na 2008 r. poproszono Panią Danutę 
Bućko – Skarbnik Gminy. Zgodnie ze wskazówkami radnych Skarbnik Gminy przeszła do 
omawiania projektu budżetu. 
Radna Wiesława Malinowska zapytała czego dotyczą dochody majątkowe. 
Radny Jarosław Wudkiewicz zapytał odnośnie kontroli wydatków za rozmowy telefoniczne. 
Pan Zbigniew Mackiewicz – Sekretarz Gminy wyjaśnił, iż wszystkie rozmowy są 
monitorowane i po zakończeniu miesiąca wszyscy pracownicy rozliczani są i obciążani za 
prywatne rozmowy z telefonów służbowych. 
Radna Wiesława Malinowska zapytała dlaczego w zadaniach inwestycyjnych na rok 2008 nie 
ujęto budowy studni głębinowej w Starym Folwarku a budowa ta ujęta jest na 2009 r. 
 

- 2 – 
 

Pani Danuta Bućko – Skarbnik Gminy stwierdziła, że zadanie te zostało przesunięte na 
przyszły rok ze względów na możliwość pozyskania środków zewnętrznych 
 
Pan Dariusz Saweliew – Kierownik Ref. ds. PSG poinformował odnoście wniosków 
składanych przez poszczególne Uczniowskie Kluby Sportowe (UKS) wyjaśnił, że wnioski na 
upowszechnianie kultury fizycznej i sportu uwzględniane są wnioski na te UKS, które 
składały wnioski. We wnioskach tych wskazane są sposoby wydatkowania tych środków bez 
wynagrodzeń nauczycieli. 
 
Ad. 4 
Pan Zbigniew Mackiewicz – Sekretarz Gminy omówił zaproponowany prządek obrad XIII 
Sesji Rady Gminy zwołanej na 14 marca 2008 r. 
 
Ad. 5 
Zamknięcia dokonał Pan Maciej Suchocki – Przewodniczący Rady Gminy, podziękował za 
udział w posiedzeniu. 
 
        Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 

Protokołował 

Adam Nieszczerzewicz                                                              Przewodniczący                                         
Komisji Rewizyjnej 

                                                                                                     Marek Jeromin 

 
Przewodniczący  

Komisji Rolniczo-Gospodarczej 
 

Feliks Złotnik 

Przewodniczący                                                                 
Komisji Społecznej  

                                                      
Wiesława Malinowska 
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P R O T O K Ó Ł  Nr …./07 
ze wspólnego posiedzenia Komisji: Rewizyjnej, Rolniczo-Gospodarczej,  

Społecznej, Rady Gminy  w dniu 7 grudnia 2007 roku 
 
Posiedzenie trwało od godz.  900 do 1400  w sali Urzędu Gminy Suwałki. 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie: Komisji Rewizyjnej, Komisji Rolniczo-
Gospodarczej, Komisji Społecznej, Pan Tadeusz Chołko – Wójt Gminy, Pan Zbigniew 
Mackiewicz – Sekretarz Gminy, Pani Danuta Bućko – Skarbnik Gminy (listy obecności                 
w załączeniu do protokołu). 
 
Porządek posiedzenia: 

19. Otwarcie posiedzenia. 
20. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 
21. Przedstawienie projektu budżetu Gminy na 2008 r. przez Panią Danutę Bućko – 

Skarbnik Gminy. 
22. Symulacja Wójta Gminy odnośnie stworzenia zakładu budżetowego.  
23. Omówienie zmian do wykonania budżetu gminy za 2007 r. 
24. Omówienie uchwały w sprawie przyjęcia dotacji z Narodowego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej. 
25. Zaprezentowanie przez Przewodniczącego Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych zadań komisji. 
26. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Ad. 1 
Posiedzenie otworzył Pan Maciej Suchocki – Przewodniczący Rady Gminy powitał radnych       
i gości stwierdził, że w posiedzeniu uczestniczy 100 % ustawowego składu Komisji 
Rewizyjnej, Rolniczo-Gospodarczej i Społecznej, podejmowane opinie i wnioski są 
prawomocne. Przekazał prowadzenie posiedzenia Panu Henrykowi Butkiewicz – 
Wiceprzewodniczącemu Rady. Propozycję przyjęto jednogłosnie.                                                                                                                                                         
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Ad. 2 
Do protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy nie wniesiono 
uwag. Za przyjęciem protokołu głosowało 5 członków komisji, głosów przeciwnych                                    
i wstrzymujących się  nie było. W związku z powyższym protokół został przyjęty 
jednogłośnie. 
Do protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji Rolniczo-Gospodarczej Rady Gminy nie 
wniesiono uwag. Za przyjęciem protokołu głosowało 5 członków komisji, głosów 
przeciwnych i wstrzymujących się  nie było. W związku z powyższym protokół został 
przyjęty jednogłośnie. 
Do protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji Społecznej Rady Gminy nie wniesiono 
uwag. Za przyjęciem protokołu głosowało 5 członków komisji, głosów przeciwnych                                   
i wstrzymujących się  nie było. W związku z powyższym protokół został przyjęty 
jednogłośnie. 
 
Ad. 3 
Pani Danuta Bućko – Skarbnik Gminy zapoznała z uchwałą Regionalnej Izby Obrachunkowej 
o zaopiniowaniu projektu budżetu Gminy Suwałki na 2008 rok. Opinia powyższa jest 
pozytywna i nie narusza żadnej z ustaw. 
Skarbnik Gminy omówiła projekt budżetu gminy na 2008 rok zgodnie z przedłożonym 
projektem dla radnych. 
Pan Maciej Suchocki – Przewodniczący Rady zadał pytanie odnośnie § 10, o ograniczenia                
w zaciąganiu zobowiązań kredytowych. 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że te zobowiązania dotyczą jedynie planowanych wieloletnich 
inwestycji ujętych w załączniku Nr 6. 
 
Pan Tadeusz Chołko – Wójt Gminy przedstawił sytuację dopłat unijnych, które są coraz 
bardziej trudne w otrzymaniu. Przedstawił cele gminy na najbliższy rok tj. głównym celem 
jest zwodociągowanie pozostałej części gminy i skanalizowanie części gminy przyległej do 
Wigierskiego Parku Narodowego. 
 
Pan Feliks Złotnik – Przewodniczący Komisji Rolniczo-Gospodarczej zapytał                                
o wykorzystanie środków unijnych odnośnie przygotowania wniosków i ich rzetelności. 
 
Wójt Gminy zapoznał radnych odnośnie zmian w kryterium przyjmowania wniosków w br.            
zgodnie z procentem bezrobocia, dochodów i zwodociągowania gminy i szansami naszej 
gminy. Dotychczas skorzystała gmina niemalże w 100 % z możliwości skorzystania z tychże 
środków a w bieżącym roku sytuacja może być gorsza ze względu na powyższe kryterium 
oceniania wniosków. 
 
Pani Danuta Bućko – Skarbnik Gminy po przedstawieniu planu dochodów budżetu gminy na 
2008 rok przeszła do omawiania planu wydatków budżetu Gminy na 2008 rok. 
 
Do powyższego planu pytanie zadał Radny Pan Józef Jankowski odnośnie wydatków na 
transport – 315 000 zł wydatków a kursy PGK są ciągle odejmowane. Z czego wynika ten 
ciągły wzrost wydatków. 
 
Pan Zbigniew Mackiewicz – Sekretarz Gminy wyjaśnił stan faktyczny, iż w Płocicznie 
istnieje 5 kursów i to aż 5 kursów. Wynika to z ciągłych wzrostów kosztów paliwa                                
i podnoszenia cen przez PGK za kilometr. 
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Radny Pan Józef Jankowski zapytał odnośnie pracowni urbanistycznej. 
 
Pan Zbigniew Mackiewicz – Sekretarz Gminy przedstawił sprawę. W skład komisji 
urbanistyczno-architektonicznej wchodzą urbaniści, sekretarz, planiści. Komisja działa 
bezpłatnie. Pieniądze z planów innych gmin wpływają do gminy i są na opłaty. 
 
Pan Maciej Suchocki – Przewodniczący Rady, co do pracowni urbanistycznej jest to duma 
gminy. Wykonując plany prywatnym osobom gmina czerpie z tego wymierne korzyści. 
Pan Zbigniew Mackiewicz – Sekretarz Gminy zwrócił uwagę, że przychody z Pit corocznie 
się zwiększają – czym pracownia się do tego przyczyniła na rozwój gminy. 
 
Radny Pan Andrzej Safinowski przedstawił sytuacje z wiatrakami, że sytuacja jest w zastoju      
a wiatraki zostaną wybudowane dopiero może za klika lat. 
 
Pan Maciej Suchocki – Przewodniczący Rady zapytał do Dz. 80114 zespoły obsługi 
ekonomicznej-administracyjnej szkół – dlaczego wzrost o około 50 000 zł.  
 
Pan Zbigniew Mackiewicz – Sekretarz Gminy wyjaśnił, że powstał 1 etat dodatkowo                     
w zespole obsługi ekonomiczno-administracyjnej szkół. 
Punkt w dziale 80114 do wyjaśnienia. 
Radny Pan Józef Jankowski zauważył, że koszty utrzymania Urzędu Gminy wzrosły o około 
100 %. 
W ciągu kilku lat powstały nowe działy PSG – 3 pracowników. W urzędzie zatrudnionych 
jest 26 osób. Przewidywany wzrost płac w 2008 r. planowany jest około 4 %. Średnia płaca 
pracownika w gminie wynosi około 1 500 zł. 
 
Radny Pan Adam Nieszczerzewicz zapytał odnośnie odcinka drogi Mała Huta-Dąbrówka. 
 
Pan Tadeusz Chołko – Wójt Gminy wyjaśnił, ze wykonanie nawierzchni na powyższym 
odcinku zostało przełożone do momentu asfaltowania, pozostałego odcinka przez Urząd 
Miasta. 
 
Pan Henryk Butkiewicz – Wiceprzewodniczący Rady zaproponował aby w przyszłości 
usprawnić pracę rady w projekcie budżetu były numerowane strony. Propozycje 
zaakceptowano. 
 
Do planu rocznego inwestycyjnego na 2008 rok: 
 
Pan Maciej Suchocki – Przewodniczący Rady 
- oświetlenie m. Gawrych Ruda a nie m. Mała Huta; 
- zakup komputerów do GKRPA; 
- dofinansowanie do szpitala; 
- budowa placu rekreacyjnego w Starym Folwarku; 
 
Radny Pan Adam Nieszczerzewicz 
- wodociągowanie wsi Okuniowiec (wg. podań – część nowobudowane budynki); 
- dot. nowobudowanej drogi do jez. Dąbrówka – Krzywe we wsi Okuniowiec; 
 
Pani Wiesława Malinowska – Przewodnicząca Komisji Społecznej  
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- odnośnie budowy wiaty we wsi Magdaleno; 
- budowa placu rekreacyjnego w m. Stary Folwark; 
 
Pan Feliks Złotnik – Przewodniczący Komisji Rolniczo-Gospodarczej  
- odnośnie rezerwy ogólnej czy nie należałoby jej zwiększyć z 36 000 zł. 
Wójt Gminy – wyjaśnił, że nie da się bo w innym miejscu trzeba zabrać.  
 
Radny Pan Józef Jankowski 
- odnośnie centrum kultury gminnej w miejscowości Sobolewo. 
 
Uwzględnić w planie przyszłorocznym na stworzenie dokumentacji na centrum kultury                  
w m. Krzywe zgodnie z wnioskiem Pana Macieja Suchockiego – Przewodniczącego Rady. 
 
Radny Andrzej Safinowski – w sprawie szkoły w Białej Wodzie. Brak nadzoru nad 
powierzonym mieniem. Również sytuacja w Brodzie Nowym jest podobna. 
 
Wniosek Pana Macieja Suchockiego – Przewodniczącego Rady w sprawie 6000 zł za 
wynajem lokali i przeniesienie bibliotek do budynków Straży Pożarnej. 
 
 
 
 
Ad. 4 
Sytuacja stworzenia zakładu budżetowego –koszty. 
Etaty: 
- kierownik 2 500 zł (brutto) z uprawnieniami sanitarnymi, 
- księgowa – 2 2000 zł (brutto), 
- ½ etatu fakturzystki, 
- 2 inkasentów, 
- ryczałt na samochód prywatny 300 km dla 2 inkasentów. 
Koszt administracyjny około 147 000 zł rocznie. Na pomieszczenie administracyjne + sprzęt 
= 60 000 zł.  
Temat podano dyskusji. 
 
Ad. 5 
Pani Danuta Bucko – Skarbnik Gminy omówiła zmiany w wykonaniu budżetu za 2007 r.,             
co do planowanych na początku 2007 roku. 
 
Ad. 6 
Pani Danuta Bućko – Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia dotacji       
z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska  i Gospodarki Wodnej i wyrażenia zgody 
przez radę gminy do zaciągnięcia przez Wójta zobowiązań wekslowych. 
 
Ad. 7 
Przewodniczący Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych zapoznał 
radnych z rodzajami profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych. Zostało 
skierowanych 26 wniosków o leczenie alkoholowe. 7 osób z tych 26 już poddało się leczeniu. 
Komisja również zajmuje się problemem narkomanii. W ramach profilaktyki komisja po 
konsultacjach z nauczycielami zakupiła wydawnictwa naukowe dla młodzieży. 
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Ad. 8 
Zamknięcia dokonał Pan Maciej Suchocki – Przewodniczący Rady Gminy, podziękował za 
udział w posiedzeniu. 
 
        Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 

Protokołował:                                                                          Wiceprzewodniczący Rady                                                                                    

Adam Nieszczerzewicz                                                                 Henryk Butkiewicz 

 
 
 

 
 
 

 
P R O T O K Ó Ł  Nr 6/07 

ze wspólnego posiedzenia Komisji: Rolniczo-Gospodarczej,  
Społecznej, Rewizyjnej Rady Gminy  w dniu 13 kwietnia 2007 roku 

 
Posiedzenie trwało od godz.  900 do 1200  w sali Urzędu Gminy Suwałki. 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie: Komisji Rewizyjnej, Komisji Rolniczo-
Gospodarczej, Komisji Społecznej, Pan Zbigniew Mackiewicz – Sekretarz Gminy,             
Pani Danuta Bućko – Skarbnik Gminy, Pni Wanda Grygo – Kierownik Ref. ds. 
Inwestycyjnych i Gospodarczych, Pani Irena Walendzewicz – Kierownik Gminnego Zespołu 
Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół, Pan Sławomir Dąbkowski - Dyrektor AWA,        
Pan Marek Wasilewski – Stowarzyszenie AWA, Pan Łukasz Pierzkała – Dyrektor West LB 
S.A., Pan Bartosz Korkus - Instytut Partnerstwa Publiczno-Prawnego Dyrektor Apartamentu 
Prywatnego (listy obecności w załączeniu do protokołu). 
 
Porządek posiedzenia: 

27. Otwarcie. 
28. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 
29. Zapoznanie z projektem uchwały sprawie zmian w budżecie gminy na 2007 rok. 
30. Rozpatrzenie projektu budowy ścieżki rowerowej z Miasta Suwałki do wsi Płociczno-

Tartak. 
31. Rozpatrzenie projektu sporządzenia planu zagospodarowania części wsi Lipniak. 
32. Zapoznanie radnych w sprawie wychowania przedszkolnego dzieci w wieku 3-5 lat              

w miejskich przedszkolach. 
33. Rozpatrzenie podania Państwa Haliny i Bogdana Czajewskich  w sprawie wykonania 

drogi wewnętrznej na ich działce nr 86/3. 
34. Dyskusja w sprawie przystąpienia Gminy Suwałki do spółki z ograniczoną 

odpowiedzialnością i wyboru wspólnika.  
35. Rozpatrzenie podania Pana Sawickiego Sławomira w sprawie sprzedaży działki nr 96 

we wsi Okuniowiec. 
36. Rozpatrzenie podania Pana Zbigniewa Cieślukowskiego w sprawie kupna działki               

nr 37 i 38 we wsi Bród Nowy. 
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37. Rozpatrzenie pisma Komendy Miejskiej Policji w Suwałkach w sprawie zagrożenia 
osób nietrzeźwych z terenu Gminy Suwałki. 

38. Zamknięcie posiedzenia. 
 
Ad. 1 
Posiedzenie otworzył Pan Maciej Suchocki – Przewodniczący Rady Gminy powitał 
zebranych  i stwierdził, że w posiedzeniu uczestniczy 100 % ustawowego składu Komisji 
Rewizyjnej, Rolniczo-Gospodarczej i Społecznej, podejmowane opinie i wnioski są 
prawomocne.                                                                                                                                                            
 
Ad. 2 
Do protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy nie wniesiono 
uwag. Za przyjęciem protokołu głosowało 5 członków komisji, przeciwnych                                    
i wstrzymujących się  nie było. W związku z powyższym protokół został przyjęty 
jednogłośnie. 
Do protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji Rolniczo-Gospodarczej Rady Gminy nie 
wniesiono uwag. Za przyjęciem protokołu głosowało 5 członków komisji, przeciwnych                   
i wstrzymujących się  nie było. W związku z powyższym protokół został przyjęty 
jednogłośnie. 
Do protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji Społecznej Rady Gminy nie wniesiono 
uwag. Za przyjęciem protokołu głosowało 5 członków komisji, przeciwnych                                   
i wstrzymujących się  nie było. W związku z powyższym protokół został przyjęty 
jednogłośnie. 
 
Ad. 3 
Pani Danuta Bućko – Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian                         
w budżecie gminy za 2007 rok. 
 
Ad. 4 
Pani Wanda Grygo – Kierownik Ref. ds. IiG  zapoznała z projektem uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 
obrębu Płociczno-Tartak, w Gminie Suwałki. Przedmiotem niniejszego planu będzie 
wyznaczenie terenów pod realizację ścieżki rowerowej. Planowana ścieżka rowerowa będzie 
przedłużeniem ścieżki prowadzącej  z miasta Suwałki  do Płociczna i Gawrych Rudy. 
Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
 
Ad. 5 
Pani Wanda Grygo – Kierownik Ref. ds. IiG  zapoznała z projektem uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 
wsi Lipnik i Nowa Wieś, w Gminie Suwałki. Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały 
projekt uchwały ponieważ Pan Statkiewicz zobowiązał się za wykonanie podziału gruntów                 
i wykonanie planu zapłacić tzn. pokryć koszty wykonania podkładów geodezyjnych. 
 
Ad. 6 
Pani Irena Walendzewicz – Kierownik GZEAS zapoznała z sytuacją dzieci w wieku 
przedszkolnym 3-5 lat z terenu gminy. Problem ten dotyczy około 20 dzieci z terenu gminy 
głównie osób mieszkających na terenie gminy a pracujących w mieście. Ponieważ gmina nie 
posiada własnego przedszkola oraz oddziału przedszkolnego z pobytem całodziennym, tylko 
z pobytem 5-godzinnym uchwałą rady przekazuje to zadanie do realizacji Miastu Suwałki. 



 16 

Komisje jednogłośnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie przekazania przez Gminę 
Suwałki zadań publicznych dla miasta Suwałki. 
 
Ad. 7 
Podanie Państwa Haliny i Bogdana Czajewskich zam. Kaletnik 46/2 w sprawie wykonania 
drogi wewnętrznej na ich działce nr 86/3 położonej w m. Okuniowiec. 
Komisja Rolniczo-Gospodarcza nie wyraziła zgody na wykonanie drogi wewnętrznej na 
działce nr 86/3 przez Państwa Gajewskich i przejęcia jej przez Gminę. 
 
Ad. 8 
Przystąpienie Gminy Suwałki do spółki z ograniczoną odpowiedzialnością i wyboru 
wspólnika. 
Jako pierwszy zabrał głos Pan Łukasz Pierzchał z banku WestLB zapoznał radnych czym 
zajmuje się reprezentowany przez niego bank i co to są obligacje przychodowe i jaka jest 
procedura z ich emisją. Przedstawiciele wspólnika nowotworzonej spółki „Nowe domy” 
odpowiedzieli na zadane pytania przez radnych w sprawie umowy nowotworzonej spółki. 
 
Ad. 9 
Podanie Pana Sawickiego Sławomira zam. Wiatrołuża Pierwsza w sprawie sprzedaży działki 
nr 96 we wsi Okuniowiec. 
Komisja Rolniczo-Gospodarcza proponuje sprzedać działkę ale w drodze przetargu 
nieograniczonego. 
 
Ad. 10 
Podanie Pana Zbigniewa Cieślukowskiego zam. Suwałki, ul. Krzywólka 37B  w sprawie 
kupna działki nr 37 i 38 położonych we wsi Bród Nowy. 
Komisja proponuje odłożyć sprawę do momentu uchwalenia nowego planu 
zagospodarowania. 
 
Ad. 11 
Komisja Społeczna rozpatrzyła sprawę dotyczącą osób nietrzeźwych kierowanych do Izby 
Wytrzeźwień w Suwałkach kierowanej z Komendy Miejskiej Policji w Suwałkach. Sprawę 
przedyskutowano i podjęto decyzję odmowną. Komisja nie wyraziła zgody na przekazanie 
środków finansowych na utrzymanie Izby Wytrzeźwien w Suwałkach (głosowało 5 radnych: - 
za przyznaniem 0 głosów, - przeciw 5 głosów, - wstrzymało się  0 głosów). 
 
Ad. 12 
Zamknięcia dokonał Pan Maciej Suchocki – Przewodniczący Rady Gminy, podziękował za 
udział w posiedzeniu. 
 
        Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 

Protokołował:                                                                          Przewodniczący  

                                                                                       Komisji Rolniczo-Gospodarczej 

Adam Nieszczerzewicz                                                            Feliks Złotnik 
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P R O T O K Ó Ł  Nr …./07 
ze wspólnego posiedzenia Komisji: Rolniczo-Gospodarczej,  

Społecznej, Rewizyjnej Rady Gminy  w dniu 8 marca 2007 roku 
 
Posiedzenie trwało od godz.  900 do 1400  w sali Urzędu Gminy Suwałki. 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie: Komisji Rolniczo-Gospodarczej, Komisji 
Społecznej, Komisji Rewizyjnej (członkowie Komisji Rewizyjnej dołączyli do trwającego 
posiedzenia o godz. 11°°), Pan Tadeusz Chołko – Wójt Gminy, Pan Zbigniew Mackiewicz – 
Sekretarz Gminy, Pani Danuta Bućko – Skarbnik Gminy, Pni Wanda Grygo – Kierownik Ref. 
ds. IiG, Pani Irena Kaczanowska – Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego Suwałki, Pan 
Sławomir Dąbkowski Dyrektor Generalny AWA, Pan Janusz Aniołkowski – Spółka z o.o. 
NaceDong, Pan Krzysztof Drabarek – AVIACOM.PL Sp. z o.o. Pan Aleksander Wietraw – 
AVIACOM, Pan Rafał Mikke – AVIACOM.PL, Pan Marek Wasilewski – ekspert ds. 
inwestycji, Pan Bartosz Korkus - Instytut Partnerstwa Publiczno-Prawnego Dyrektor 
Apartamentu Prywatnego (listy obecności w załączeniu do protokołu). 
Posiedzenie prowadził Pan Maciej Suchocki – Przewodniczący Rady Gminy. 
 
Porządek posiedzenia: 

39. Otwarcie. 
40. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 
41. Sprawozdanie w sprawie wykonania budżetu gminy za 2006 rok. 
42. Spotkanie z przedstawicielami firmy „Stowarzyszenie Aktywizacji Gospodarczej 

Regionu Suwałki AWA. 
43. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Ad. 1 
Pan Maciej Suchocki – Przewodniczący Rady Gminy otworzył posiedzenie i powitał 
wszystkich gości. W posiedzeniu uczestniczy 100 % ustawowego składu Komisji Społecznej, 
Rolniczo – Gospodarczej i Rewizyjnej  podejmowane opinie i wnioski są prawomocne.                                                                                                                                                            
 
Ad. 2 
Do protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji Rolniczo-Gospodarczej Rady Gminy nie 
wniesiono uwag. Za przyjęciem protokołu głosowało 5 członków komisji, przeciwnych                   
i wstrzymujących się  nie było. W związku z powyższym protokół został przyjęty 
jednogłośnie. 
Do protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji Społecznej Rady Gminy nie wniesiono 
uwag. Za przyjęciem protokołu głosowało 5 członków komisji, przeciwnych                                   
i wstrzymujących się  nie było. W związku z powyższym protokół został przyjęty 
jednogłośnie. 
Do protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy nie wniesiono 
uwag. Za przyjęciem protokołu głosowało 5 członków komisji, przeciwnych                                   
i wstrzymujących się  nie było. W związku z powyższym protokół został przyjęty 
jednogłośnie. 
 
Ad. 3 
Pani Danuta Bućko – Skarbnik Gminy zapoznała Komisje Rolniczo-Gospodarczą i Komisje 
Społeczną z Zarządzeniem Nr 16/07 Wójta Gminy Suwałki z dnia 27 marca 2007 r. w 
sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2006 rok i omówiła 
szczegółowo załączniki do Zarządzenia. 
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Ad. 4 
Przedstawiciele Stowarzyszenia AWA zapoznali zebranych gości i radnych z projektem 
dotyczącym budownictwa mieszkaniowego (budowa fabryki elementów) i produkcji 
samolotów małych – ultralekkich. 
Komisje pozytywnie  zaopiniowały przystąpienie Gminy Suwałki do spółki cywilnej 
dotyczących dwóch projektów. 
Komisja Rolniczo-Gospodarcza Rady Gminy- głosowało 5 radnych: - za 5 głosów, głosów 
przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 
Komisja Społeczna Rady Gminy - głosowało 5 radnych: - za 5 głosy, głosów przeciwnych            
i wstrzymujących się nie było. 
 
Komisja Rewizyjna Rady Gminy- głosowało 5 radnych: - za 5  głosów, głosów przeciwnych                  
i wstrzymujących się nie było. 
 
Ad. 5 
Zamknięcia dokonał Pan Maciej Suchocki – Przewodniczący Rady Gminy, podziękował za 
udział w posiedzeniu. 
 
        Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 

Protokołował:                                                                  Przewodniczący Rady 

Adam Nieszczerzewicz                                                        Maciej Suchocki 

Pan Sławomir Dąbkowski  - Dyrektor Stowarzyszenia AWA – poinformował, że 
Stowarzyszenia AWA zostało powołane w celach wspierania dwóch kierunków. Jeden 
kierunek, który zajmuje się wspieraniem samorządów lokalnych, drugi kierunek wspieraniem 
osób indywidualnych. Jeśli chodzi o wspieranie inwestycji samorządów oparte jest o dwa 
warianty. Pierwszy wariant – wspieranie inwestycji samorządowych, które są realizowane 
przez spółki celowe z udziałem samorządów lokalnych, drugi wariant – spółki celowe 
tworzone przez samorządy lokalne plus partner zewnętrzny (jednostka osobowości prawnej 
czy osoba fizyczna). W związku z tym, że program wprowadzamy od końca ubiegłego roku 
na terenie całego kraju, wychodząc z tego, że sam pochodzi z ternu Gminy Suwałki dlatego 
też powstała koncepcja aby ulokować na terenie Gminy Suwałki przedsięwzięcia  tj. fabryki 
produkcji paramitów do budowy domów jak również produkcji samolotów. Jeśli chodzi o 
sposób w jaki proponujemy i pomagamy to samorządom realizować. System, który 
proponujemy oparty jest w tworzenie spółek celowych pod realizację konkretnego 
przedsięwzięcia. Schemat finansowania tego typu inwestycji oparty jest o emisję obligacji 
przychodowych. Jeżeli chodzi o kolejność zdarzeń wygląda to w następujący sposób. Spółka 
celowa zgłasza do banku gospodarstwa krajowego, z którym mamy podpisaną już umowę 
współpracy chęć zaemitowania obligacji w momencie gdy takowa deklaracja wpływa bank 
gospodarstwa krajowego zajmuje się emisją tych obligacji. Te obligacje w emisji 
niepublicznej nabywane są przez któregoś z naszych partnerów gospodarczych 
Stowarzyszenia ale głównie przez partnera, który jest udziałowcem domu finansowego 
SEKOP, który generalnie organizuje nabycie obligacji przychodowych emisji niepublicznej. 
Naszym partnerem zewnętrznym jest duża szwajcarska korporacja finansowa księcia hrabiego 
Forturna z Curychu. Praktycznie w momencie emisji obligacji przychodowych następuje 
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realizacja inwestycji. Potem następuje w systemie co rocznym zbieranie środków na wykup 
obligacji, który następuje po okresie 20-letnim. Gmina może zyskać jedną podstawową 
kwestię, może stać się motorem wywołującym inwestycje na swoim terenie, gmina może 
produkować rozwój zaistnienia inwestycji na swoim terenie co pozwoli uzyskiwać 
zaspokojenie potrzeb lokalnych tj. bezrobocie, zwiększenie budżetu. Są to elementy, które 
wpływają znacznie na każdą z tych inwestycji, które są w chwili obecnej proponowane do 
zlokalizowana na terenie Gminy Suwałki. Przyniesie dla budżetu gminy dochód powyżej               
1 mln. złotych. Co najważniejsze pozwoli to na programowanie rozwoju gminy w sposób 
kontrolowany, że gmina może robić takie inwestycje, które chce. Jeżeli chodzi o stronę 
zagraniczną, która z nami współpracuje jest to program pomocy , środki które są zbierane 
potem prze Spółkę na wykup obligacji po 20 latach te środki są dodatkowo wzmacniane 
dzięki programom wysokodochodowym funduszu aktywizacji gospodarczej regionu, który 
został powołany przez Stowarzyszenie co pozwala na obniżenie kosztów. Rzeczą bardzo 
ważną przy tego typu inwestycjach nasze środki nie kolidują ze środkami unijnymi. Sposób 
finansowania proponowany nie obciąża budżetu gminy, nie powoduje zwiększenia zadłużenia 
gminy jest obojętny dla budżetu gminy. Jedyny wydatek jaki ponosi gmina to jest podatek do 
wejścia kapitałowego do założenia spółki celowej. 
 
Pan Marek Wasilewski – ekspert ds. inwestycji  wyjaśnił na temat obligacji przychodowych.  
Proponowana forma finansowania inwestycji opiera się na obligacjach przychodowych. Co to 
są obligacje przychodowe. Obligacja jest papierem wartościowym dłużnym emitowanym 
przez jakiś podmiot. Może to być cokolwiek, co może wyemitować obligacje w naszym 
przypadku jest to spółka celowa gdzie większościowym udziałowcem jest gmina.  I obligację 
przychodową może wypuścić tylko taka spółka gdzie większościowym udziałowcem jest 
gmina. Co to jest obligacja przychodowa. Ja jestem spółką, która stworzona jest z gminy                 
i partnera prywatnego o kapitale 50 tys. zł. Według ustawy o obligacjach przychodowych 
mogę zemitować obligacje. Tą obligacje od mnie kupuje przylądowo Pan Sławek, które jest 
warte powiedzmy sobie 10 mln zł. i od ten dokument ma w zamian za to, że ja mu sprzedałem 
ten dokument warty 10 mln od przelewa do spółki 10 mln zł jednocześnie zaznacza, że te 10 
mln zł musi być wydane pod konkretną inwestycję. W związku z tym że ja jestem w stanie 
jako spółka wybudować cokolwiek zrobić co jest przedmiotem  inwestycji. Oczywiście Pan 
Sławek daje pieniądze ale pod warunkiem, że po 20 latach zwrócę ale pamiętaj ja będę cię 
kontrolował czy ty zbierasz. Ja co roku jako spółka zbieram to kwotę i po 20 latach oddaje mu 
te 10 mln zł a on oddaje mi ten papier. Pan Sławek na podstawie biznes planu ocenia czy mu 
to się opłaci jakie są trendy rynku, czy to jest sensowna inwestycja. Druga sprawa jest taka, że 
rezykuje spółka\\\\ 

 
P R O T O K Ó Ł  Nr 2/06 

ze wspólnego posiedzenia Komisji: Rewizyjnej, Rolniczo-Gospodarczej,  
Społecznej Rady Gminy  w dniu 19 grudnia 2006 roku 

 
Posiedzenie trwało od godz.  900 do 1230  w sali Urzędu Gminy Suwałki. 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rewizyjnej, Komisji Rolniczo-                         
-Gospodarczej, Komisji Społecznej, Pan Tadeusz Chołko – Wójt Gminy, Pani Danuta Bućko- 
-Skarbnik Gminy, Pan Zbigniew Mackiewicz – Sekretarz Gminy, Pan Marek Wnuk – 
Projektowanie i Obsługa Urządzeń Sanitarnych w Suwałkach (listy obecności  w załączeniu 
do protokołu). 
Posiedzenie prowadził Pan Maciej Suchocki – Przewodniczący Rady Gminy. 
 
Porządek posiedzenia: 
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44. Otwarcie. 
45. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 
46. Omówienie projektu budżetu gminy na 2007 r.  
47. Spotkanie z Panem Markiem Wunkiem - zarządcą obsługującym sieć wodociągową                 

i kanalizacyjną na terenie Gminy Suwałki. 
48. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Ad. 1 
Pan Maciej Suchocki - Przewodniczący Komisji Społecznej powitał zebranych  i stwierdził, 
że w posiedzeniu uczestniczy 100 % ustawowego składu wszystkich członków Komisji 
Rewizyjnej, Społecznej i Rolniczo – Gospodarczej, podejmowane opinie i wnioski są 
prawomocne.                                                                                                                                                            
 
Ad. 2 
Do protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy nie wniesiono 
uwag. Za przyjęciem protokołu głosowało 5 członków komisji, przeciwnych                               
i wstrzymujących się  nie było. W związku z powyższym protokół został przyjęty 
jednogłośnie. 
Do protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji Rolniczo-Gospodarczej Rady Gminy nie 
wniesiono uwag. Za przyjęciem protokołu głosowało 5 członków komisji, przeciwnych                   
i wstrzymujących się  nie było. W związku z powyższym protokół został przyjęty 
jednogłośnie. 
Do protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji Społecznej Rady Gminy nie wniesiono 
uwag. Za przyjęciem protokołu głosowało 4 członków komisji, przeciwnych                                   
i wstrzymujących się  nie było. W związku z powyższym protokół został przyjęty 
jednogłośnie. 
 
Ad. 3 
Pani Danuta Bućko zapoznała z Zarządzeniem Nr 252/06 Wójta Gminy Suwałki z dnia                   
10 listopada 2006 roku w sprawie projektu budżetu gminy na 2007 rok.  
Zaproponowała, aby każda z Komisji wypowiedziała się czy akceptuje w całości  projekt 
budżetu, bądź wnosi jakieś uwagi.  Komisje Rady Gminy mogą wskazać propozycje zmiany    
w opiniowanym przez siebie dziale, wskazując jednak nowe zadanie, zobowiązane są 
wskazać źródło jego finansowania. Wnioski Komisji do budżetu gminy na 2007 r. zostaną 
rozpatrzone i w zależności od posiadanych środków zostaną ujęte. 
Po przeprowadzonej analizie Komisje nie wniosły uwag i opiniują pozytywnie projekt 
budżetu gminy na 2007 rok. 
 
 
Ad. 4 
Pan Maciej Suchocki – Przewodniczący Rady poinformował, że Przedsiębiorstwo Projektowe 
i Obsługa Urządzeń Sanitarnych w Suwałkach Pan Marek Wnuk wystąpił z wnioskiem           
o przedłużenie czasu obowiązywania dotychczasowych taryf na zbiorowe zaopatrzenie wody 
i odprowadzenie ścieków na rok 2007. Zapytał czy są jakieś pytania uwagi do Pana Marka 
Wnuka – zarządcy obsługującego sieć wodociągową i kanalizacyjną na terenie Gminy 
Suwałki.  
 
Radny Jarosław Wudkiewicz – zwrócił się z zapytaniem, jak jest mierzone ciśnienie wody, 
kto mierzy i czy w ogóle ktoś je mierzy bo są problemy z ciśnieniem wody. Rolnicy mają 
nowe urządzenia typu dojarki, myjki, podgrzewacze i jest problem. Szczególnie latem te 
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urządzenia zaczynają się psuć gdy nie ma ciśnienia wody. Każdy rozumie, że mogą być 
przejściowe problemy z wodą to się zdarzają ale to nie jest problem przejściowy, ten problem 
jest stały. 
Druga sprawa dotyczy hydrantów, co wiąże ze sprawami przeciwpożarowymi. Gdy był pożar 
w m. Wychodne jeden i drugi hydrant był niesprawny, dopiero trzeci był sprawny.  
Pan Marek Wnuk –  odpowiedział, że problem ciśnienia w  strefie wodociągu od wsi 
Trzcianego, Wychodne, Poddubówek i Zielone Królewskie tj. cały obszar południowo-
zachodniej gminy, występują spadki ciśnienia i do tej pory nie zaleziono źródła tych spadków. 
Jak sygnalizuje konserwator i mieszkańcy z osiedla bloków w m. Zielone Kamedulskie 
spadek ciśnienia następuje w godzinach rannych  8°°-10°°,  co przyczyną może duży pobór 
wody. Jest możliwość zasilania awaryjnego z Miasta Suwałki  i żeby to ciśnienie wody było 
w miarę stabilne zasilimy tą strefę z Miasta Suwałki . 
Radny Wiszniewski Marian – zapytał czy nie można kupować wodę ze Spółdzielni                 
w Przebrodzie. 
Pan Marek Wnuk – odpowiedział, że jest to dodatkowy zakup wody, będziemy na ten temat 
rozmawiać. Na terenie gminy jest ponad 500 hydrantów nie sposób skontrolować   wszystkie 
nawet w ciągu jednego roku trzeba by było poświęcić parę dobrych tygodni. Z tej liczby 
około 95 % jest sprawna. Hydranty mogą być niesprawne na starych sieciach w m. 
Wychodne, Niemcowizna, Wasilczyki, Nowa Wieś, Lipnik i należało by te hydranty 
wymienić. Koszt wymiany samego hydrantu wynosi ponad 1 000 zł  (koparka, nowy hydrant, 
nowa zasuwa hydrantowa, zamknięcie na ten czas wodociągu). Przyczyną niesprawności 
hydrantów są awarie uszczelek gumowych, kiedy dostanie się piasek nie można go docisnąć 
następuje przeciek, zimą zamarzanie, rozsadzanie hydrantów. W związku z tym przy 
hydrancie jest drugie zabezpieczenie jego zasuwa i część hydrantów świadomie jest 
zablokowana, zamknięta tą zasuwą. Nie możemy jeździć i każdą zasuwę odkopywać czy tam 
pilnować żeby ona była non stop dostępna gdyż trwają prace ziemne i zarasta to po pewnym 
czasie. Podejrzewam, że z tych trzech hydrantów w Wychodnym może jeden był nieczynny a 
dwa miały zamkniętą zasuwę. Robione są przeglądy tych sieci i obiecuję, że skupię się na 
takich odcinkach w m. Wychodne, Przebród, Zielone Królewskie.  
Radny Andrzej Safinowski – stwierdził, że na jego terenie jest pięć hydrantów i wszystkie              
są sprawne. 
 
Radna Maria Warakomska – uważa, że na nowej sieci w m. Leszczewek jest zapewne 
gwarancja na przepompownie, a wszystkie sterownicze skrzyneczki są otwarte z tego 
powodu, że mieszkańcy sami włączają te przepompownie gdy przestają w pewnym momencie 
działać. Mieszkańcy mają takie wątpliwości co będzie jak z powodu tego włączania, kiedyś 
się nie włączy i okaże się, że pompa jest zniszczona, spalona a nie ma na to żadnego 
potwierdzenia. 
 
Marek Wnuk – wyjaśnił, że kiedy te przepompownie były na gwarancji, czyli przez rok czasu 
wszystkie były pozamykane. W tym okresie roku było bardzo dużo awarii, powodem były 
zapiaszczone studnie, nieumiejętność obsługi przez ludzi i tych interwencji było bardzo dużo. 
Wobec tego, że po roku czasu tych awarii było co raz mniej odstąpiliśmy od zamykania tych 
skrzyneczek. 
Radna Maria Warakomska – wyjaśniła, że dlatego w tej sprawie interweniuje bo ludzie sami 
włączają. Jak pierwszy raz się włączy pompa to wybija, aż za trzecim razem załapuje. Jeżeli 
dziesięć razy się nie włączy i pompa się przepali, kto będzie za nią płacił. Nie mamy żadnego 
potwierdzenia, że to my sami możemy włączać. Uważają, że może być kiedyś nieprzyjemna 
sytuacja jak ktoś będzie musiał ponosić koszty. 
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Marek Wnuk – wyjaśnił, że jest ślimak ze stali stalowej i wokół ślimaka gumowa tuleja, ten 
ślimak obracając się powoduje wypychanie ścieków jak dostanie się kamyk to             
pierwsze uruchomienie wybije, drugie uruchomienie też, po trzecim wyrzuci i nasza 
interwencja nie jest potrzebna. Kiedy już zostanie zablokowana pompa to ona nie włączy się 
gdyż  ma zabezpieczenie, że silnik nie powinien się spalić. Gdy się nie da rady włączyć albo 
wyłączyć wtedy nasza interwencja potrzebna. Na 105 przepompowni zainstalowanych          
w m. Mała Huta, Leszczewek, Stary Folwark żaden silnik jeszcze się nie spalił, wymieniliśmy 
trzy sprzęgiełka, w jednej pompie został uszkodzony system tłoczenia. 
Radna Maria Warakomska – zwróciła się z prośbą, że jeśli już nie uda się włączyć pompy           
i zgłaszamy do Pana, żeby Pan przyjechał i udokumentował zgłoszenie. 
Marek Wnuk – wyjaśnił, że każda uwaga i każdy telefon jest dokumentowany. 
Poinformował, że eksploatacja urządzeń przez jego firmę odbywała się przez trzy lata, w tej 
chwili okres ten został przedłużony do końca roku. Są problemy techniczne natury takiej, że  
nie wiedział jak się dosprzętawiać, w jakim kierunku czy dalej w kierunku eksploatacji, z tego 
względu, że nie ma umowy na dalszy okres czasu, nie zna opinii, czy się sprawdza. Twierdzi, 
że nie jest źle na tych sieciach, wszystkie stacje wodociągowe i  przepompownie pracują, są 
doglądane. 
 
Pan Maciej Suchocki – Przewodniczący zapytał, na podstawie czego są wystawiane faktury 
prognozowanego zużycia wody skoro w umowach jest zapis, że płacimy za zużytą wodę, czy 
to znaczy, że mieszkańcy kredytują. 
Marek Wnuk – wyjaśnił, że system rozliczania za wodę jest podobny jak w zakładzie 
energetycznym. Odczyt jest dokonywany co sześć miesięcy, rachunki są wystawiane 
dwumiesięczne. Przykładowo w m. Płociczno odczyt był na dzień 30 listopada i następne 
rachunki do m-c stycznia, marca i maja. Na koniec miesiąca maja jest następny odczyt. 
Odczyt listopadowy jest to odczyt rozliczeniowy czyli rozliczeniowy poprzedniego półrocza. 
Jeśli ktoś zużył więcej wody niż komputer zaprognozował a komputer oblicza według 
średniego 6-miesięcznego zużycia z ostatniego okresu to ma nadpłatę, jeśli ktoś ma tej wody 
mniej to ma jakąś kwotę do zwrotu. Zwrot jeśli następuje jest uwidoczniony w fakturze 
rozliczeniowej. Następna faktura jest wystawiona do miesiąca stycznia według średniego 
zużycia i wystawiana na koniec stycznia. Nie jest prawdą, że mieszkańcy kredytują gdyż tą 
wodę zużywają do stycznia, ile tej wody zużyją wobec tego za tą wodę muszą zapłacić do 
marca ile tej wody zużyją płacą na bieżąco. W miesiącu maju następuje rozliczenie na plus 
czy na minus. 
Przewodniczący Rady -  półroczne rozliczenie, to pół roku składa się z różnych miesięcy np. 
okres wegetacji roślin gdzie dużo mieszkańców podlewa wodą  i dużo wody idzie w grunt jest 
to opinia mieszkańców Krzywego i oni sobie nie życzą żeby z tego okresu co podlewają 
ogródki ktoś wyliczał na grudzień, styczeń, luty prognozę, kiedy wiadomo, że tej wody                     
o wiele mniej jest zużytej a są tacy mieszkańcy, którzy dwa razy zużywają jej na podlewanie 
czy na zwierzęta, nie to co jest w zimę. Proponuję, żeby mieszkaniec na koniec miesiąca 
telefonicznie podając swój nr rachunku  podaje stan licznika na bieżąco. 
Marek Wnuk – wyjaśnił, że nie ma szans jest ponad tysiąc odbiorców. Jedynym 
najrozsądniejszym sposobem jest zakupienie czytnika i zaangażowanie człowieka, który by 
jeździł po terenie i na bieżąco wystawiał rachunek. Jest to koszt około 10 tys. zł (samochód, 
obsługa programu i zatrudnienie osoby). Nie wydaje mu się, że jest problem w m. Krzywe 
tam gdzie jest kanalizacja, odczyty dokonywane są raz na miesiąc. Po za tym jest taki system 
przyjęty dla m. Krzywe, Stary Folwark i Mała Huta, że wystawiamy rachunki co miesięczne. 
Dajmy na to listopadowy rachunek poszedł do któregoś listopada, poszedł grudniowy z opłatą 
do któregoś grudnia ale nie otrzymaliście rachunku styczniowego, odczyt za styczeń będzie 
robiony na koniec stycznia czyli czekam na te pieniądze. 
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Radny Jankowski Józef – w pierwszej kadencji jak był radnym „OPTIMA” obsługiwała 
wodociągi, przedstawiano kalkulację, Rada ustalała  cenę i nie było żadnych problemów. 
 
Radny Feliks Złotnik – Przewodniczący Komisji Rolniczo-Gospodarczej zapytał  jeżeli 
zostanie przedłużona umowę, jak Pan widzi dalszą współpracę? 
Marek Wnuk – podjąłem się działalności na terenie gminy ponieważ mam duży zasób wiedzy 
na temat istniejących urządzeń. Byłem świadkiem budowy większości sieci wodociągowej, 
wszystkie stacje wodociągowe widziałem w trakcie budowy, pracując w Wojewódzkim 
Zarządzie Inwestycji, który budował Nową Wieś i Płociczno. Byłem również projektantem 
szeregu inwestycji na terenie tut. Gminy, znam te urządzenia, więc pragnę wykorzystać tą 
wiedzę na obopólne zadowolenie. Dla zapewnienia ciągłej dostawy jak i ulepszenia usług.     
W przypadku zawarcia umowy chciałbym, żeby okres wypowiedzenia był 6-miesięczny ze 
względu, że na terenie gminy są odbiorcy zalegający z opłatą za zużytą wodę. Są to kwoty 
rzędu kilkudziesięciu tysięcy długu i ten okres byłby niezbędny do wyegzekwowani nawet 
przez sądem. 
 
Przewodniczący Rady – zapoznał z pismem Projektowania i Obsługi Urządzeń Sanitarnych 
inż. Marek Wnuk o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzenia ścieków na terenie Gminy Suwałki, na okres od dnia 1.01.2007 r. do 
31.12.2007 r. w wysokości dotychczasowo obowiązującej tj. cena za 1 m³ dostarczonej wody 
w wysokości 1,72 zł plus podatek VAT, cena 1 m³ odprowadzonych ścieków w wysokości 
3,91 zł plus podatek VAT, opłata stała miesięczna od punktu rozliczeniowego wodomierzy   
w wysokości 0,75 zł plus podatek VAT. 
Radny Feliks Złotnik – Przewodniczący Komisji Rolniczo-Gospodarczej poinformował, że 
Komisja Rolniczo-Gospodarcza na posiedzeniu w dniu 28 listopada 2006 r. pozytywnie 
zaopiniowała przedłużenie czasu obowiązywania dotychczasowych taryf za zbiorowe 
zaopatrzenie wodę i odprowadzanie ścieków. 
 
Ad. 5 
Zamknięcia dokonał Pan Maciej Suchocki – Przewodniczący Rady Gminy, podziękował za 
udział w posiedzeniu. 
        Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 

Protokołowała:                                                                  Przewodniczący Rady                                          

Halina Marcinkiewicz                                                           Maciej Suchocki 
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